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هدفت هذه الدراسة إلى معرفة العوامل المؤثرة في قرارات شراء اللوازم الطبية في المستشفيات الخاصة في الأردن، وتم إستخدام المنهج الوصفي التحليلي، ولجأ الباحث إلى إستخدام أسلوب المسح الشامل لمجتمع الدراسة وهو المستشفيات التي يزيد عدد أسرّتها عن (100) سرير وبلغ عددها (17) مستشفى، تم توزيع (81) استبانة على العاملين في أقسام الشراء في المستشفيات وتم إسترداد (76) استبانة منها، تم إجراء التحاليل الاحصائية من خلال SPSS، وإجريت الدراسة في الفصل الدراسة الأول من العام الدراسية 2017-2018، وتوصلت الدراسة إلى النتائج التالية: يوجد أثر ذو دلالةٍ احصائية عند مستوى دلالة (0.05=α) لعوامل شراء اللوازم الطبية على القرار الشرائي في المستشفيات الخاصة في الأردن، ونتج عنها الفرضيات الفرعية التالية: يوجد أثر ذو دلالة احصائية عند مستوى دلالة (0.05=α) لعوامل شراء اللوازم الطبية بأبعادهاعلى اختيار نوع المنتج للوازم الطلبية في المستشفيات الخاصة في الأردن. يوجد أثر ذو دلالة احصائية عند مستوى دلالة (0.05=α) لعوامل شراء اللوازم الطبية على اختيار المورد للوازم الطبية في المستشفيات الخاصة في الأردن. يوجد أثر ذو دلالة احصائية عند مستوى دلالة (0.05=α) لعوامل شراء اللوازم الطبية على كمية شراء اللوازم الطبية في المستشفيات الخاصة في الأردن. لا يوجد أثر ذو دلالة احصائية عند مستوى دلالة (0.05=α) لعوامل شراء اللوازم الطبية على وقت شراء اللوازم الطبية في المستشفيات الخاصة في الأردن. وأوصت الدراسة ينبغي على المستشفيات الخاصة في الأردن إيلاء اهتمام أكبر للقيام بالشراء حسب الطريقة العلمية، ينبغي على إدارة المستشفيات الخاصة في الأردن إيجاد أقسام متخصصة للقيام بدراسة الطريقة الأفضل للشراء، وقد أوصى الباحث بإجراء المزيد من الدراسات التي تتعلق بالعوامل المؤثرة في القرارات الشرائية في المستشفيات في الأردن. 
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Abstract
The aim of this study was to find out the factors influencing the decisions of purchasing medical supplies at private hospitals in Jordan. The analytical descriptive approach was used. The researcher used the method of comprehensive survey for 17 hospitals with more than 100 beds. 81 questionnaires were distributed to the employees at the hospital purchasing departments, 76 were completed. The statistical analysis was conducted through SPSS, and the study was conducted in the first semester of the 2017-2018 academic year. The results of the study were as follows:
There is a statistically significant effect at the level of (α = 0.05) for the factors of purchasing medical supplies on the purchasing decision at the private hospitals in Jordan and resulted in the following sub-hypotheses: There is a statistically significant effect at the level of (α = 0.05) for the factors of purchasing medical supplies and their dimensions on the choice of product type for medical supplies at the private hospitals in Jordan. There is a statistically significant effect at the level of (0.05 = α) for the factors of purchasing medical supplies on the choice of supplier for medical supplies in the private hospitals in Jordan.
There is a statistically significant effect at the level of (0.05=α) for the factors of purchasing medical supplies on the purchasing quantity of medical supplies at the private hospitals in Jordan.
There was no statistically significant effect at the level of (0.05=α) for the factors of purchasing medical supplies on the time of purchasing of medical supplies in the private hospitals in Jordan.
The study recommended that private hospitals in Jordan should pay more attention to the procurement process according to the scientific method. The management of private hospitals in Jordan should find specialized departments to study the best way for purchasing.
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The researcher recommended further studies related to the factors affecting purchasing decisions at hospitals in Jordan.

